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Evangelische Verlagsansta Apr 2017, 2017. sonst. Bücher. Condition: Neu. Neuware - Johannes Mathesius (1504-1565), Prediger und Pfarrer im
böhmischen Joachimsthal, gehört zu den von Wittenberg geprägten Reformatoren. Mit Luther und Melanchthon war er persönlich bekannt. Durch
seine im 16. Jahrhundert vielfach aufgelegten Predigten, unter denen die Lutherpredigten die bekanntesten sind, trug er zur Verbreitung der
Wittenberger Theologie erheblich bei. Viele Pfarrergenerationen fanden in ihnen homiletische Musterbeispiele und eine klare Umsetzung der
Wittenberger Theologie in den Gemeindealltag. Die böhmische Bergbaumetropole Joachimsthal wurde unter seiner Leitung zu einer
reformatorischen Mustergemeinde.Diesem wirkmächtigen Multiplikator der Wittenberger Reformation ist dieses Buch gewidmet, das die Vorträge
zweier Tagungen (2004 und 2014) vereint. Im Mittelpunkt steht Mathesius als Prediger, Exeget und Seelsorger. Mit Beiträgen von Alexander Bartmuß,
Michael Beyer, Christopher Boyd Brown, Marco Frenschkowski, Jens Herzer, Andrea Hofmann, Henning P. Jürgens, Armin Kohnle, Robert Kolb,
Stefan Michel, Christine Mundhenk, Tricia Ross, Karl W. Schwarz, Martin Wernisch und Markus Wriedt. Johannes Mathesius (1504-1565). Reception
and Dissemination of the Wittenberg Reformation through Preaching and Exegesis. Leucorea-Studies on the History of the Reformation and the
Lutheran Orthodoxy] Johannes Mathesius (1504-1565), preacher and pastor in Joachimsthal, Bohemia, belongs to the reformers who were strongly
influenced by Wittenberg. ALer all, he was personally acquainted with Luther and Melanchthon. His sermons, of which the sermons on Luther are
best known, have been reprinted in numerous editions in the 19th century and have been instrumental in the dissemination of the Wittenberg
theology. Many generations of pastors did find here homiletical models and a clear implementation of the Wittenberg theology in the everyday life
of the congregation. Under his leadership the Bohemian mining centre Joachimsthal became a reformed model community. The present volume is
a collection of lectures of two conferences in 2004 and 2014, the main focus being the powerful multiplier of Wittenberg reformation,...
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